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                V Nemocnici Sušice bude nadále pokračovat akutní chirurgická péče.

Sušice – Jednodenní chirurgie, kterou chtěla sušická nemocnice zavést od května, nedostala
zelenou od tamního zastupitelstva. Nadále tam tak musí být zachována 24hodinová akutní péče
jako doposud, jak se zavázal Nemos při podpisu smlouvy, když nemocnici přebíral. Zastupitele
pobouřilo i to, že se většina z nich o plánu zavést jednodenní chirurgii dozvěděla až z médií.

Nemos má od Sušice pronajatou nemocnici na 25 let, i tak ale není městu její chod lhostejný.
"Hlavním důvodem, proč nebyla změna povolena, byla obava zastupitelů z omezení akutní
chirurgie v Sušici. Na odmítnutí, neboli doporučení správní radě nemocnice, má zastupitelstvo
právo, na druhou stranu mám obavu, zda odmítnutí je řešení, to ale ukáže čas. Teď je řekněme
míč na straně provozovatele, uvidíme, jak se s tím vyrovná," řekl Deníku starosta Sušice Petr
Mottl.

CHYBÍ PERSONÁL

K zavedení jednodenní chirurgie měla nemocnice své důvody, především personální.

Navíc chtěla operativu i rozšiřovat. "Na chirurgii děláme nyní okolo 50 operací měsíčně, z toho
je zhruba polovina plánovaných a polovina akutních.

Podle plánu chceme v našem jednodenním modu dělat přes sto operací měsíčně.

Akutní operace se budou provádět ve Strakonicích a v Klatovech. Navíc ale chceme dělat
gynekologické a ortopedické výkony," vysvětloval důvody zavedení jednodenní chirurgie ředitel
nemocnice Martin Straka.

Tyto plány jsou však prozatím smeteny ze stolu, jelikož zastupitelé města nechtějí přijít o akutní
chirurgickou péči. Důvodem je i to, že jde o lokalitu Šumavy, kam směřuje během roku mnoho
turistů, kteří by stejně jako obyvatelé Sušicka museli jezdit až do nemocnice v Klatovech.
Během jednání se zastupitelé přikláněli k tomu, aby akutní péče v sušické nemocnici zrušena
nebyla, na druhou stranu ale nebyli ani proti tomu, aby byla zavedena jednodenní, ale ne na
úkor akutní. Po několikahodinovém jednání byl vyřčen ortel: změna smlouvy se dělat nebude. A
tak musí Nemos zajistit provoz akutní péče dál.

HLEDÁNÍ ŘEŠENÍ

"Celý průběh je pro mě signálem, že město a veřejnost má zájem o nemocnici, a to je v
pořádku. Je třeba posílit komunikaci, vysvětlovat.

Myslím si, že projekt jednodenní chirurgie není špatný pro budoucnost nemocnice, myslím si, že
je dobrý i pro občany. Nicméně rozhodnutí respektujeme," okomentoval výsledek jednatel
skupiny Nemos David Soukup. Nyní se dle jeho slov musí vypořádat se současnou situací,
zintenzivnit komunikaci s městem, hledat řešení. "Projekt jednodenní chirurgie je na stole stále,
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teď ale musíme respektovat to, že souhlas k tomu není a vůle zastupitelů a občanů je udržet
akutní chirurgii.

Nejde ale o to udržet nebo neudržet, my bychom ji taky chtěli dál dělat, ale bohužel vidíme
objektivní problémy, které se musí řešit. Snad se to podaří. Možná to bude impuls k tomu,
zkusit to řešit jinak a najít shodu. Zastupitelstvo se vyjádřilo jasně, tak si z toho vezmeme
nějakou zpětnou vazbu a budeme hledat řešení, co je v nemocnici možné udělat. Nyní bude
složité realizovat i další rozvoj nemocnice. Budeme upínat síly na akutní péči, tak síla něco
rozvíjet bude menší," uvedl Soukup.

Jedním z argumentů zastupitelů bylo i to, že by musela jezdit záchranka až do Klatov a chyběla
by v Sušici. Tato situace by ale řešení měla, jak řekla radní Plzeňského kraje pro zdravotnictví
Milena Stárková.

"Mluvila jsem s ředitelem Zdravotnické záchranné služby Plzeňského kraje Pavlem Hrdličkou a
ten mi řekl, že během května by se vyhodnotila situace v Sušici a pokud by výjezdů bylo více a
byly by delší, protože dojezd by nebyl v akutnějších případech do sušické nemocnice, ale do
Klatov, tak bychom jednu výjezdovou skupinu museli posílit," řekla Stárková, která zároveň
potvrdila, že sušická nemocnice byla domluvena s Klatovskou nemocnicí na spolupráci:
"Jednodenní chirurgie musí mít garanta s akutní lůžkovou péčí. Pokud by se stav pacienta při
zákroku zhoršil, tak musí být kam ho převézt. Tuto garanci má zatím ředitel sušické nemocnice
předjednanou s ředitelem Klatovské nemocnice."

VÝPOVĚDI

Velké rozčarování způsobila na zasedání zastupitelstva informace o výpovědích čtyř chirurgů,
kteří se rozhodli odejít kvůli jednodenní chirurgii. K nim se přidal i primář
anesteziologickoresuscitačního oddělení Jiří Choc, který to oznámil přímo na zasedání
zastupitelů. "Už nemám sílu dál v nemocnici pokračovat. Chci se věnovat sobě a rodině,"
vysvětlil Choc.

Situaci bude vedení nemocnice intenzivně řešit.

Počítali totiž s tím, že přejdou na jednodenní chirurgii, na kterou už lékaře domluvené mají.
"Budeme se snažit s lékaři komunikovat, protože každý kvalitní lékař je třeba, vysvětlíme si vše
a budeme se snažit udržet spolupráci. Pokud se nepodaří lékaře udržet, budeme muset situaci
řešit jinak.

Stav je složitý na chirurgii, jinak si myslím, že nemocnice je stabilní. Trochu jsme předběhli
jednání, museli jsme projekt jednodenní chirurgie připravit, sázeli jsme na to, že se na
zastupitelstvu dohodneme a navážeme spolupráci s novými lékaři, kteří chtějí dělat jednodenní
chirurgii, ale nechtějí dělat akutní péči," reagoval Soukup.

Akutní péči, která je podle jeho slov zejména personálně neudržitelná, budou muset redukovat
podle situace.
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"Stávající lékaři řekli, že u projektu jednodenní péče do budoucna být nechtějí.

Teď budeme hledat řešení i s nimi, zda se tedy rozhodnutím zastupitelstva něco změní, zda
zůstanou," dodal Soukup.

NEJHORŠÍ ŘEŠENÍ

V to, že se situaci podaří vyřešit, věří i starosta města. "Předpokládám, že budou další jednání s
provozovatelem, jak se k tomu postavit. Uvidíme, jaký bude vývoj. Myslím si, že výpovědi by
byly úplně to nejhorší řešení. Nedokážu si představit, jak by vše dál pokračovalo," okomentoval
Mottl.

Pro to, aby se smlouva neměnila, hlasovali všichni zastupitelé.

Klatovský deník, 21. 4. 2017         
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